

Title (en)
A DEVICE FOR OPERATING A CHUCK.

Title (de)
UNTERHALTUNGSSYSTEM.

Title (fr)
DISPOSITIF D'ACTIONNEMENT D'UN MANDRIN.

Publication
EP 0465540 A1 19920115 (EN)

Application
EP 90905580 A 19900330

Priority
GB 8907223 A 19890330

Abstract (en)
[origin: WO9011861A1] A collar (10) of substantially triangular shape has three radial holes at its corners (16) and a pin (11) is slidably located in each hole. Each pin carries a bevel gear member (12) which locates in an annular recess (14) in the rear face of the collar and engages a "floating" gear ring (22) carried by the collar in said recess. The pins (11) can slide inwardly of the gear member (12) to locate in the pivot holes (30) of the chuck (25) or be withdrawn into the gear member (12) to enable the collar to be axially located around the collar so that the gear members (12) engage the gear ring (29) of the chuck. A pen-clip type securing device retains the pins in position against centrifugal forces causes as the collar spins with the chuck when the drill is in use. The gear members (12) engage a gear ring (29) on the chuck such that when the collar is manually rotated relative to the gear ring (29), the gear members (12) act on gear ring (29) to cause the jaws (26) of the chuck to open or close. In an alternative embodiment the collar is a composite assembly having a support ring (35) to support the radial pins (40) and the bevel gear members (38/39) carried by each pin, and a drive ring (36) which locates over the support ring and is secured to it so that both rings (35, 36) rotate together when the drive ring is rotated manually to cause the gear members (38/39) which engage the gear ring (29) of the chuck, to open or close the chuck jaws (26).

Abstract (fr)
Un collier (10) de forme triangulaire comporte trois trous radiaux, situés au niveau de ses coins (16), ainsi qu'une clavette (11) placée de manière coulissante dans chaque trou. Chaque clavette porte un élément (12) d'engrenage conique, lequel se place dans un évidement annulaire (14) situé dans la face arrière dudit collier, et engage un anneau (22) d'engrenage "flottant" porté par ledit collier dans ledit évidement. Les clavettes (11) peuvent coulisser à l'intérieur dudit élément (12) d'engrenage, afin de se placer dans les trous (30) de pivot dudit mandrin (25), ou peuvent être rentrées dans ledit élément (12) d'engrenage, afin de permettre audit collier d'être placé axialement, de sorte que lesdits éléments (12) d'engrenage s'engagent dans l'anneau (29) à engrenage dudit mandrin. Un dispositif de fixation du type à pince tient lesdites clavettes en position contre les forces centrifuges provoquées à mesure que le collier tourne avec le mandrin, lorsqu'on utilise la mèche. Lesdits éléments (12) d'engrenage, s'engagent dans un anneau (29) à engrenage situé sur ledit mandrin, de sorte que, lorsque ledit collier est mis en rotation manuellement par rapport audit anneau (29) à engrenage, lesdits éléments (12) d'engrenage agissent sur ce dernier (29) afin de provoquer l'ouverture ou la fermeture des mâchoires (26) dudit mandrin. Dans un autre mode de réalisation, ledit collier est un ensemble composite comportant un anneau (35) de support, destiné à supporter les clavettes (40) radiales, ainsi que lesdits éléments (38, 39) d'engrenage coniques portés par chaque clavette, ainsi qu'un anneau (36) d'entraînement lequel se place sur ledit anneau de support et est fixé à ce dernier, de sorte que les deux anneaux (35, 36) tournent ensemble lorsque ledit anneau d'entraînement est mis en rotation manuellement, afin de provoquer l'ouverture ou la fermeture desdites mâchoires (26) du mandrin par lesdits éléments (38, 39) d'engrenage, lesquels viennent au contact de l'anneau (29) à engrenage dudit mandrin.

IPC 1-7
B23B 31/12

IPC 8 full level
B23B 31/12 (2006.01); **B25B 33/00** (2006.01)

CPC (source: EP)
B23B 31/1238 (2013.01); **B23B 45/006** (2013.01); **B25B 33/005** (2013.01); **B23B 2231/38** (2013.01); **B23B 2260/078** (2013.01)

Citation (search report)
See references of WO 9011861A1

Designated contracting state (EPC)
DE FR GB IT

DOCDB simple family (publication)
WO 9011861 A1 19901018; EP 0465540 A1 19920115; GB 8907223 D0 19890510

DOCDB simple family (application)
GB 9000473 W 19900330; EP 90905580 A 19900330; GB 8907223 A 19890330